
Od školy jsme dostali nabídku zúčastnit se projektu Erasmus + v podobě stáže 

ve Francii. Málokdo by takovou nabídku odmítnul, bez váhání jsme se rozhodli 

zúčastnit. Těšili jsme se nové zkušenosti, poznání nových tradic a zvyků. Před 

odjezdem jsme měli možnost se zúčastnit kurzu francouzštiny s paní Terezou 

Kubíčkovou a tímto bychom jí rádi poděkovali za přípravu. 3.4.2023 jsme vyjeli z 

Humpolce. Cesta byla náročná, ale díky panu učiteli Zajícovi a paní Kubíčkové jsme 

ji zvládli s přehledem. Tímto bychom jim chtěli ještě velmi poděkovat za odvoz do 

Francie. Když jsme dorazili do města Cleremont-Ferrand, seznámili jsme se s farmáři 

a následně si nás odvezli na své farmy.  

Tadeáš byl na farmě rodiny Tournairových zabývající se pěstováním obilovin, 

olejnin, cibule na semeno, chovem křepelek, slepic a holubů. Jelikož v půlce pobytu 

měl farmář kurz létání s dronem, byl ještě na farmě farmářky Claire Delsuc a její 

rodiny Gaec des Grottes. Ti se zabývali pěstováním obilovin, olejnin, vojtěšky a 

rozmanitých druhů zeleniny jako například chřestu, batátů nebo rajčat. Zapojil se do 

každodenní práce na farmě, jeho hlavní náplní práce byla péče o drůbež, setí 

slunečnice, sklizeň chřestu, ošetřování plodin během vegetace a práce všeho druhu 

okolo zavlažovacích systémů. 

Klára byla na farmě rodiny Loubinoux, která se zabývala chovem masného 

skotu plemene Salers. Vyzkoušela si zde práci všeho druhu, především kolem skotu, 

vytváření nových ohrad, práci s bagrem a traktorem nebo také kontroly pastvin na 

čtyřkolce. Potkala se i s prací u jiných farmářů, protože v dané oblasti si farmáři 

vzájemně velmi pomáhali. Absolvovala několik návštěv jiných farem a provozů a 

podnikla několik výletů. 

Komunikace s farmáři byla chvílemi složitější, ale za pomocí překladače jsme 

se zvládli domluvit bez problémů. I když jsme měli občas problém se stravou, dala se 

vždy najít nějaká alternativa. Byly to však malichernosti. Stáž nám dala mnoho 

nových poznatků a zkušeností a jsme rádi, že jsme mohli vidět, jak zemědělství 

vypadá v jiné zemi. Získali jsme spoustu zážitků a poučení do budoucího života. Ještě 

jednou děkujeme za možnost se zúčastnit. 


